

Other ICCS Awards / Autres prix du CIEC

Certificates of Merit / Certificats de Mérite
awarded to / attribué à

Colin Coates (Canada)

Milena Santoro (USA)

Eugenia Sojka (Poland/Pologne)

The Brian Long Best Doctoral Thesis in Canadian Studies
Le Prix Brian Long pour la Meilleure thèse de doctorat
en études canadiennes

awarded to / attribué à

Brittany Luby (Canada)

Pierre Savard Award, book written in French or English
Prix Pierre Savard, livre écrit en anglais ou en français

awarded to / attribué à

Jean-Michel Lacroix (France)

The ICCS wishes to thank the National Bank Financial for their financial support.
Le CIEC aimerait remercier la Financière Banque Nationale de leur appui financier.



INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES
CONSEIL INTERNATIONAL D'ÉTUDES CANADIENNES

1620 Scott Street, Unit 8, P.O. Box 64016, Holland Cross RO
Ottawa Ontario K1Y 4V1 819-205-0359 www.iccs-ciec.ca

**PRIX INTERNATIONAL DU
GOUVERNEUR GÉNÉRAL EN
ÉTUDES CANADIENNES**



**GOVERNOR GENERAL'S
INTERNATIONAL AWARD FOR
CANADIAN STUDIES**

GOVERNOR GENERAL'S INTERNATIONAL AWARD FOR CANADIAN STUDIES



Emeritus Professor **Douglas Francis** taught Canadian history at the University of Calgary for 40 years. He completed his B.A. Honours at Glendon College, York University, his M.A. at the University of Toronto, and his Ph.D at York, the latter under the supervisor of Ramsay Cook. His research interest is primarily in Canadian intellectual history with focus on subjects such as historiography and written and visual images relating to technology. He has a special interest in the history of the Prairie West. His publications include *The Technological Imperative in Canada: An Intellectual History* (Vancouver: UBC Press, 2009), shortlisted for the John A. Macdonald Prize, and *Images of the West: Changing Perceptions of the Prairies, 1690-1960* (Saskatoon:

Western Producer Prairie Books, 1989). His biographical study of Frank H. Underhill: *Intellectual Provocateur* (Toronto: U of T Press, 1986) won the J. W. Dafoe Book Prize. With Donald Smith and Richard Jones, he co-authored a two-volume history of Canada: *Origins: Canadian History to Confederation and Destinies: Canadian History since Confederation*, which went through six editions. He co-edited, along with Kazuo Kimura, *The Regions and People of Canada: A Historical Approach* (Tokyo: Dobunkan Press, 1993). This volume won the Japanese Prime Minister Award given annually for the best book on a Canadian topic translated into Japanese. He has contributed articles to several edited collections resulting from Canadian Studies conferences, including *Canada: 1849* (Centre for Canadian Studies, University of Edinburgh, 2001); *Canada and the Nordic Countries in Times of Reorientation* (Nordic Association for Canadian Studies, 1998); *Proceedings of the Tsukuba Annual Seminar in Canadian Studies* (University of Tsukuba, 1991, 1993 and 1994). Regularly his publications have appeared in peer-reviewed Canadian Studies journals: *Journal of Canadian Studies*; *American Review of Canadian Studies*; *Journal of American and Canadian Studies* (Sophia University, Japan), and *London Journal of Canadian Studies*. The Canadian Association of Canadian Studies gave him an Award of Merit in 1989 for his contribution to the writing and teaching of Western Canadian history.

His career highlights to Canadian Studies abroad include Visiting Professor of Canadian Studies at Tsukuba University, Japan from 1991-1993. While in Japan, he gave numerous speeches and contributed articles to scholarly journals relating to Canada. He also worked with the Canadian Embassy in Tokyo to bring visiting Canadian scholars to Japan and served on a committee adjudicating applicants of students wishing to study in Canada. Other international experiences followed. In 1995, he was invited to be the keynote Canadian speaker at a joint Canadian-American Studies Conference on the Canadian and American West in Tampere, Finland. This was followed by participation in Canadian Studies conferences in Stockholm, Sweden and Tallinn, Estonia, both in 1995. He participated in a conference on "One West: Two Myths: Comparing Canadian and American Perceptions" organized by the Association for Canadian Studies in the United States (ACSUS) and held in three different venues: Cody, Wyoming (May 2002); Calgary, Alberta (October 2002); and Berlin, Germany (July 2003). In 2005, he served as Visiting Professor of Canadian Studies at Technical University, Dresden, Germany.

PRIX INTERNATIONAL DU GOUVERNEUR GÉNÉRAL EN ÉTUDES CANADIENNES

Professeur émérite, **Douglas Francis** a enseigné l'histoire du Canada à l'Université de Calgary pendant 40 ans. Il a complété son B.A avec honneurs au Collège Glendon de l'Université York, un M.A. à l'Université de Toronto et un doctorat à York, sous la direction de Ramsay Cook. Ses intérêts de recherche portent principalement sur l'histoire intellectuelle du Canada en mettant l'accent sur des sujets tels que l'historiographie et les images écrites et visuelles relatives à la technologie. Il s'intéresse particulièrement à l'histoire de la Prairie de l'Ouest. Ses publications incluent *L'impératif technologique au Canada : Une histoire intellectuelle* (Vancouver : UBC Press, 2009), présélectionné pour le prix John A. Macdonald et *Images de l'Ouest : Perceptions changeantes des Prairies, 1690-1960* (Saskatoon: Western Producer Prairie Books, 1989). Son étude biographique de Frank H. Underhill: *Intellectual Provocateur* (Toronto: U of T Press, 1986) a remporté le prix du livre J. W. Dafoe avec Donald Smith et Richard Jones, il a corédigé une histoire en deux volumes du Canada: *Origines: histoire canadienne à la Confédération et Destinies: histoire canadienne depuis la Confédération*, (six éditions). Il a co-dirigé, avec Kazuo Kimura, *Les régions et les peuples du Canada : une approche historique* (Tokyo : Dobunkan Press, 1993). Ce volume a remporté le prix du Premier ministre japonais décerné chaque année pour le meilleur livre sur un sujet canadien traduit en japonais. Il a contribué des articles à plusieurs collections éditées résultant de conférences d'études canadiennes, y compris *Canada : 1849* (Centre d'études canadiennes, Université d'Édimbourg, 2001) ; *Le Canada et les pays nordiques en période de réorientation* (Association nordique d'études canadiennes, 1998); *Actes du Séminaire annuel de Tsukuba sur les études canadiennes* (Université de Tsukuba, 1991, 1993 et 1994). Régulièrement, ses publications ont été publiées dans des revues d'études canadiennes révisées par des pairs : *Journal of Canadian Studies* ; *Revue américaine d'études canadiennes : Journal of American and Canadian Studies* (Université de Sophia, Japon) et *London Journal of Canadian Studies*. L'Association canadienne d'études canadiennes lui a décerné un certificat de mérite en 1989 pour sa contribution à la rédaction et à l'enseignement de l'histoire de l'Ouest canadien.

Parmi les faits saillants de sa carrière dans les études canadiennes à l'étranger, mentionnons un professeur invité d'études canadiennes à l'Université Tsukuba, au Japon, de 1991 à 1993. Pendant son séjour au Japon, il a prononcé de nombreux discours et a contribué à des articles dans des revues savantes sur le Canada. Il a également travaillé avec l'ambassade du Canada à Tokyo pour amener des chercheurs canadiens en visite au Japon et a siégé dans un comité d'adjudication d'étudiants souhaitant étudier au Canada. D'autres expériences internationales ont suivi. En 1995, il a été invité à titre de principal conférencier canadien lors d'une conférence conjointe canado-américaine sur l'Ouest canadien et américain à Tampere, en Finlande. Il a ensuite participé à des conférences sur les études canadiennes à Stockholm en Suède et à Tallinn en Estonie en 1995. Il a participé à une conférence sur « One West : Two Myths: Comparaison des perceptions canadiennes et américaines » organisée par l'Association d'études canadiennes aux États-Unis (ACSUS) et tenu dans trois lieux différents: Cody, Wyoming (mai 2002); Calgary, Alberta (octobre 2002); et Berlin, Allemagne (juillet 2003). En 2005, il a été professeur invité d'études canadiennes à l'Université technique de Dresde, en Allemagne.